
کشــوری خودش به پمپ بنزین برود، ولی ایشــان به پمپ بنزین ها رفتند و از 
آنجا بررســی میدانــی انجام دادند. همین طور در آتش ســوزی  و انفجارهایی 
کــه روی خطــوط لوله هــای گاز انجام گرفت تا مردم را ناراضی کنند، ایشــان از 
همــان دقایــق اول ســاعت 2، 3 بامــداد که مطلع شــدند، لحظه بــه لحظه از 
طریق دفتر وضعیت ترمیم و بازسازی خطوط لوله را دنبال می کردند. تأمین 

و امنیت انرژی، رفاه مردم جزو دغدغه های اصلی ایشان بود.

تکیــه کامی که ایشــان در ســخنرانی ها و فرمایشات شــان مرتب به آن   
اشــاره می کردنــد، جملــه: »مــا می توانیم« بــود و به نظر می رســد ایــن جمله را 
در صنعــت نفــت به خوبــی به ظهــور و بــروز رســاندند، در این مــورد برای مان 

بگویید. 
دقیقــاً همیــن طــور بــود. از همــان روزهــای آغاز دولت ســیزدهم حرف شــان 
ایــن بــود کــه نباید معطــل خارجی ها مانــد. شــما کارشناســان و متخصصان 
خوب و ســازندگان توانمندی دارید، پیمانــکاران خوبی دارید. باید از همین 
ظرفیت ها استفاده شود.  ایشان با باوری که در یکایک کارکنان صنعت نفت 
)ع( و بعد به  ایجاد کردند، در درجه اول با توکل به خدا و توسل به ائمه اطهار
پشــتیبانی و اتکای همین ظرفیت خوبی که در حوزه صنعت نفت این کشور 
وجود دارد و فعالانی که در این حوزه مشــغول فعالیت هســتند، در هیچ یک 

کرات نماندیم. از این بخش ها معطل خارجی ها و مذا

شنیده ایم که شــما غیر از مراودات کاری با شهید آیت الله رئیسی، یک   
ارتباطات دلی و عاطفی هم با ایشان داشتید.

بله. ایشــان همیشــه که در کارهای شــان به حضــرت علی بن موســی الرضا)ع( 
توســل می کردند. بارها می شــد که من هم هر وقت گزارشــی می دادم یا اتفاق 
خوبــی کــه رقــم خــورده بــود را در هیئــت دولــت مطرح می کــردم، همیشــه به 
ایشــان می گفتــم: »اول لطــف پــروردگار، دوم توســل بــه آقــا موســی بن جعفــر 
باب الحوائج)ع( است.« بعد ایشان به من می گفتند: »آقای اوجی! این توسلت 
را کم نکن. همین توسل شما را نجات می دهد.« واقعاً هم همین طور بود. ما 
هــر جــای کار که به چالشــی برمی خوردیم یا قــرار بود اقدام بزرگــی رقم بخورد، 
به آقا موســی بن جعفر باب الحوائج)ع( توســل می کردیم. همیشــه هم به حاج 
گر این توســل نبــود...« چون واقعاً هر چه بحث  آقــا می گفتم: »حاج آقا! واقعاً ا
فنــی و کارشناســی بود بررســی کرده بودیــم، ولی به هر حــال اتفاقاتی می افتاد 
، اما  و فرضاً پروژه عقب می افتاد یا به بهره برداری نمی رســید یا مشــکلات دیگر
باور کنید ما هر جا به حضرت موسی بن جعفر)ع( توسل کردیم، جواب گرفتیم. 
ایشان هم همیشه به من می گفتند: »آقای اوجی! به خیلی خوب کسی توسل 

کید می کردند: »توسلت را ول نکن.«  می کنی.« و بعد هم تأ

بــه عنــوان آخریــن ســوال، خاطره ای هســت کــه با ذکــر آن و نام شــهید   
آیت الله رئیسی منقلب شوید؟ 

گــر از مســئولیت اجتماعــی وزارت نفــت،  مســئولیت های اجتماعــی نفــت. ا
به خصوص در مناطق نفت خیز و گازخیز در تمام این دوره ها گزارش بگیرید، 
خواهید دید که در هر دوره چه مقدار بودجه و اعتبار به این حوزه تخصیص 
داده شــده. به عنوان مثال در دولت قبل از ایشــان در طی یک چهار ســال، 
شــاید کمتر از چهار همت برای این امر اختصاص داده شــد، اما در سه سال 
دوره ریاســت جمهوری آقای رئیســی نزدیک به چهل و چهار همت و بیش از 
شش هزار پروژه عام  المنفعه در سفرهای استانی برای این موضوع اختصاص 
داده شــد.   ایــن امر خواســت واقعی ایشــان بــود و می گفتنــد مناطقی که در 
آن صنعــت نفــت و گاز را توســعه می دهیــد، برای مــردم مزاحمت هایی دارد. 
بنابرایــن مــردم حتماً باید از ایــن صنعت بهره ببرند و اثرش را در سفره شــان 
ببینند. برای فرزندانشان اشتغالزایی شود و رونقی شکل بگیرد. ما هم این را 
گر مصوبات سفرهای استانی ما را ببینید، اعتبار  تکلیف خود می دانســتیم. ا
بخش زیادی از این مصوبات را وزارت نفت پذیرفته و الحمدلله همین باعث 
برکت کار می شــد. بســیاری از این پروژه های عام المنفعه شــاید سالیان سال 

که بلاتکلیف مانده بود.  بود 

برای این مورد نمونه یا نمونه هایی هم دارید؟  
یک تنش آبی، احداث یک جاده، تجهیز مرکز آموزشی فرهنگی یا بیمارستانی 
کار پیشــرفته بود و بعد همین جور رها شــده و بلاتکیف  که تا 85 درصد  بود 
مانده بود. این مســئله در همه حوزه ها وجود داشــت و ما هم بیشــتر ســراغ 
همین حوزه ها می رفتیم. خدا را شــکر که توفیق داد و در همین دولت بیش 
از شــش هزار پروژه عام المنفعه در ســفرهای اســتانی ایشــان تعریف شــد و تا 
امــروز هــم از چهــل و چهــار همــت، نزدیــک به شــش هفت همــت تخصیص 
داده شده و هیچ گونه محدودیتی هم در خصوص تأمین اعتباراتی که تعهد 

داده ایم نداریم. 
دوران  ســال  ســه  طــی  در  کــه  کنــم  عــرض  هــم  آخــر  نکتــه  به عنــوان 
ریاســت جمهوری آقای رئیســی کارهــای بزرگی، به خصــوص در حوزه صنعت 
نفت و گاز رقم خورد. نزدیک به ســیصد پروژه که بخشی اش پروژه های نیمه 
تمام و بخشــی هم پروژه های جدید هســتند را به ارزش بیش از 115 میلیارد 
دلار شــروع کردیــم و تــا کنــون بیــش از 132 پــروژه نیمــه تمام بــه بهره برداری 
، فرآورده هــای نفتی، محصولات  گاز رســیده که ثمره اش افزایــش تولید نفت، 

پتروشیمی و صدور خدمات فنی مهندسی است. 

خدا را شکر که توفیق 
داد و در همین دولت 
بیش از شش هزار پروژه 
عام المنفعه در سفرهای 
استانی ایشان تعریف 
شد و تا امروز هم از چهل 
و چهار همت، نزدیک 
به شش هفت همت 
تخصیص داده شده و 
هیچ گونه محدودیتی 
هم در خصوص تأمین 
اعتباراتی که تعهد 
داده ایم نداریم

 مسائل
 فضای مجازی
نباید برای مردم 

نگرانی ایجاد کند
گفت وگو با دبیر شورای عالی و رئیس مرکز ملی 

فضای مجازی

سید محمد امین آقامیری ۳۹ ساله که دبیر شورای عالی و رئیس مرکز ملی 
فضای مجازی ست دارای مدرک دکتری مدیریت، کارشناسی ارشد مدیریت 
اجرایی MBA و کارشناسی مهندسی برق هر سه از دانشگاه صنعتی شریف 
اســت. از جملــه ســوابق او می تــوان بــه معاونــت فنــاوری و نــوآوری وزارت 

ارتباطات و ریاست سازمان تنظیم مقررات ارتباطات اشاره کرد.
رییس هیات  مدیره شرکت پیشران الکتریک شریف، عضو هیات  مدیره 
شــرکت فن گســتران خودروی توســن، نایب  رئیس هیات مدیره شــرکت 
اندیشــه گســتر مبیــن و مشــاور قائم مقــام بنیــاد ملــی نخبــگان ازجملــه 

مهم ترین مسئولیت های آقامیری در چند سال گذشته بوده است.

می توانیــد در مورد دغدغه های شــهید آیت الله رئیســی در حــوزه کاری خود   
توضیح دهید؟ شــنیده ایم که ایشان قبل از ســفر اخیرشان، جلسه ای در شورای 
عالــی فضای مجــازی برگزار کردند کــه جنابعالی و ســایر اعضا نیز حضور داشــتید. 
لطفــاً هم در مورد آخرین جلســه توضیح دهید و هم به این نکتــه بپردازید که چرا 
کید بــر برگزاری  شــورای عالــی فضای مجــازی از جمله شــوراهایی بــود که ایشــان تأ

منظم آن داشتند.
بســم الله الرحمــن الرحیم. جلســات مــا به صورت مرســوم در بعد از ظهــر روزهای 
سه شــنبه برگــزار می شــد و همــه اعضا هــم به آن عــادت دارنــد. در آن هفته چون 
افتتــاح مجلــس خبرگان رهبری بود و این زمان در برنامه آقای رئیســی رزرو شــده 
بود، ایشــان به خاطر اهتمامی که به این موضوع داشــتند، سپرده بودند که قبل 

از آن جلسه گذاشته شود. 

پس می توان گفت جلسه را تعطیل یا لغو نکردند؟  
بله، جلسه را روز شنبه خارج از زمان بندی عادی گذاشتند. برنامه رئیس جمهور 
هم بســیار فشــرده بود و قابلیت جابه جایی نداشــت. ایشــان ســاعت 5 تا 7 شب 
را اختصاص دادند. فرصتی هم شــد و من ســاعت 4:30 خدمت ایشــان رســیدم. 
کــه اعضــا داشــتند  معمــولاً قبــل از جلســات بــرای هماهنگــی دســتورها و نکاتــی 
خدمــت ایشــان می رســیدیم و نکات را می گفتیــم. با توجه به اینکــه موضوع مهم 
هم بود، ایشان جلسه را تا7:30 ادامه دادند و از ساعت 4:30 تا 7:30 یعنی حدود 

کردند.  سه ساعت موضوع فضای مجازی را پیگیری 

چه بسا که اگر به اذان نمی خورد جلسه ادامه پیدا می کرد.   
دقیقاً همین طور است. 

کید می کنند، اما چرا شــهید    بســیاری بر اهتمام ایشــان به نماز اول وقت تأ
آیت الله رئیســی به حوزه فضای مجــازی اهمیت زیادی می دادنــد و چه انتظاراتی از 

استفاده مردم از این فضا داشتند؟
چند حوزه بود که ایشــان به شــدت روی آنها حســاس بودند. موضوعاتی که برای 
مــردم مهــم بــود. مســائلی که که عامــه مردم بــا آن مواجه هســتند بــرای مثال در 
حــوزه اقتصــادی بســیار حســاس بودند. امــا یکی از ایــن چند حوزه اصلــی، حوزه 
فضــای مجازی بود. ایشــان این حــوزه را زیاد پیگیری می کردنــد و می فرمودند در  100

ویژه نامه چهلمین روز 
عروج شهدای خدمت


